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Protokół nr 28/23 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
Rady Powiatu we Włocławku  

       z dnia 29 listopada 2023 roku  

 

1. Otwarcie obrad Komisji. 
 

W dniu 29 listopada 2023 roku o godzinie 10:00  Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska Pan Wojciech Rudziński dokonał otwarcia obrad Komisji. Powitał wszystkich 
członków komisji oraz zaproszonych gości w osobie Starosty Włocławskiego – Pana  Romana 
Gołębiewskiego, Sekretarza Powiatu – Pana Piotra Krygiera, Skarbnika Powiatu – Panią 
Jolantę Sakowską, Naczelnika Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska – Pana Mariusza 
Kieszkowskiego, Geologa – Panią Lidię Kamińską i Łowczego Okręgowego Zarządu 
Okręgowego PZŁ we Włocławku – Pana Macieja Kaniewskiego. 
Lista obecności osób zaproszonych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

2. Stwierdzenie quorum. 
 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Komisji stwierdził, że w obradach uczestniczyły 
4 osoby, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 5 osób stanowi wymagane quorum, 
a zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

3. Przyjęcie porządku obrad.  
 

Przewodniczący Komisji -  poinformował, że wraz z zawiadomieniem o posiedzeniu Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska członkowie komisji otrzymali porządek obrad wraz 
z materiałami, z którymi można było się zapoznać. Przewodniczący Komisji zapytał członków 
Komisji, czy są  jakieś uwagi do porządku obrad. Nie było żadnych uwag. Wobec braku uwag, 
Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem zaproponowanego porządku obrad  
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania:   
Za-4 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -0 
Wyniki głosowania:   
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła porządek obrad składający się z 11 punktów w brzmieniu: 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad Komisji. 
2. Stwierdzenie quorum.  
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu nr 27/23 z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

z dnia 25 października  2023 roku. 



5. Informacja z realizacji zadań wynikających z ustawy Prawo geologiczne i górnicze.  
6. Informacja dotycząca zasad pozyskiwania zwierzyny łownej oraz zwalczania 

wścieklizny występującej u zwierząt dzikich.  
7. Analiza i wyrażenie  opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata  2024 – 2040.  
8. Analiza i wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Włocławskiego na 2024 rok.  
9. Opracowanie projektu planu pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Powiatu we Włocławku na rok 2024.  
10. Sprawy różne. 
11. Zamknięcie obrad Komisji.  

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

4.  Przyjęcie protokołu nr 27 /23 z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
z dnia 25 października 2023 roku. 

 
Przewodniczący Komisji - poinformował członków Komisji, że z ostatniego posiedzenia 
komisji został sporządzony protokół, który był do wglądu w Kancelarii Przewodniczącego 
Rady. Przewodniczący Komisji zapytał, czy członkowie Komisji mają uwagi do protokołu 
nr  27/23 z dnia 25 października 2023 roku? Nie było żadnych uwag. Wobec braku uwag 
Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu nr 27/23 z dnia  
25 października  2023 roku i przeprowadził  procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 
Za-4 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 

przyjęła protokół nr 27/23 z posiedzenia komisji z dnia 25 października  2023 roku. 

5. Informacja z realizacji zadań wynikających z ustawy Prawo geologiczne i górnicze.  
 
Przewodniczący Komisji – poinformował, że wraz z zawiadomieniem o posiedzeniu Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska członkowie komisji otrzymali Informację  z realizacji zadań 
wynikających z ustawy Prawo geologiczne i górnicze.  
Przewodniczący komisji poprosił Panią Lidię Kaniewską – geologa o przedstawienie tej 
informacji.  
Geolog – Pani Lidia Kaniewska – powiedziała, że do zadań starosty jako organu administracji 
geologicznej należy udzielanie koncesji na wydobywanie kopalni ze złóż. W przypadku, gdy 
obszar udokumentowanego złoża nie objętego własnością górniczą nie przekracza dwóch 
hektarów wydobycia kopaliny ze złoża w roku kalendarzowym nie przekroczy 20 tysięcy 
metrów sześciennych. Udzielanie koncesji wymaga uzgodnienia z Wójtem, burmistrzem 
Prezydentem Miasta i zasięgnięcia opinii marszałka województwa. W 2022 roku nie 
wnioskowano o udzielanie koncesji. Natomiast Starosta Włocławski stwierdził wygaśnięcie  
jednej koncesji. W 2023 roku zostały złożone dwa wnioski o udzielanie koncesji, przy czym 
jedna koncesja została udzielona, natomiast w przypadku drugiej została wydana decyzja 
odmowna udzielania koncesji. Stwierdzono wygaśnięcie koncesji jednego złoża i w tym 
momencie  jest prowadzone postępowanie w sprawie wygaszenia drugiego. Jeśli chodzi o 
kolejne zadania to z zakresu geologii złóż. Tutaj zadaniem jest  zatwierdzanie projektów robót 
geologicznych w celu  udokumentowania złóż – kopalin. Te  kryteria są dla tych złóż takie 
same jak w przypadku udzielania koncesji.  Starosta  zatwierdza też  dokumentację geologiczne 



dla tych złóż. W 2022 roku zostały złożone trzy wnioski o zatwierdzenie dodatku do 
dokumentacji geologicznej.  
Nie zatwierdzone zostały dwa takie opracowania w 2022 roku i jedno w 2023 roku. Jeżeli 
chodzi o tematy hydrogeologiczne, to generalnie w zakresie kompetencji starosty są takie 
zadania z zakresu  udokumentowania  ujęć wód podziemnych, których  przewidywano lub 
ustalone zasoby nie  przekraczają 50 metrów sześciennych. Także odwodnień budowlanych, 
gdzie wydajność nie będzie przekraczała 50 metrów sześciennych. Warunki hydrogeologiczne 
związane z zamierzonym pokonywaniem przedsięwzięć mogących negatywnie oddziaływać na 
wody podziemne, w tym powodować ich zanieczyszczenie. Kolejnym tematem jest 
wykonywanie robót geologicznych w celu wykorzystania ciepła ziemi. Chodzi tutaj  o odwierty 
pod pompę ciepła.  
Starostwo  może przyjmować projekty robót geologicznych lub decyzją  zgłosić  sprzeciw do 
nich oraz przyjmuje dokumentacje  geologiczne. Jeśli chodzi o opracowania  hydrogeologiczne 
oraz te związane z wykorzystaniem ciepła ziemi, to w  2022 roku starosta włocławski  
rozpatrzył 15 opracowań geologicznych na wykonanie otworów wiertniczych w celu 
korzystania ciepła ziemi, w tym 9  projektów robót geologicznych oraz 6 dokumentacji 
geologicznych. W 2023 roku  dokonanych zostało 19 . To zgłaszanie  takich opracowań w tym 
11 projektów i dokumentacji. W 2022 roku decyzjami administracyjnymi zatwierdzono 
5  projektów robót geologicznych na wykonanie ujęć wód podziemnych i 14 dokumentacji 
hydrogeologicznych. Wszystkie te ujęcia to studnie głębinowe, które służą do nawadniania 
upraw rolno – warzywnych i dla porównania w 2023 roku do tej pory zostało złożonych 
13 opracowań  za stwierdzenie projektów zatwierdzonych  9  w  przypadku 4 trwa 
postępowanie oraz zatwierdzono 13 dokumentacji ustalających zasoby eksplatacyjne ujęć 
podpodziemnych. W 2022 roku  Starosta Włocławski zatwierdził jedno opracowanie projekt 
robót geologicznych oraz jedną dokumentację geologiczno - inżynierską.  
Ponadto starosta jako organ administracji geologicznej jest zobowiązany do prowadzenia 
archiwum geologicznego , chroni udostępnia informacje geologiczną w szczególności zawartą 
w dokumentacjach geologicznych, dokumentacjach hydrogeologicznych, dokumentacjach 
geologiczno-inżynierskich, dokumentacjach geologicznych. Starosta jest również  
zobowiązany  sprawować kontrole i nadzór nad działalnością regulowaną ustawą. W tym 
przede wszystkim w zakresie projektowania prac geologicznych, sporządzania dokumentacji.  
Wykonuje czynności niezbędne do przestrzegania i stosowania ustawy prawo geologiczne 
i górnicze. Może wydawać też decyzje wstrzymujące działalność, nakazującą niezwłoczne 
stwierdzenie uchybień. W przypadku stwierdzenia, że działalność jest wykonywana 
z naruszeniem warunków  koncesji bez zatwierdzonego projektu z naruszeniem określonym  
warunków oraz bez przedłożonego projektu robót, który nie podlega zatwierdzeniu. Organ,  
jako organ koncesyjny w drodze decyzji określa należną opłatę eksploatacyjną w razie   
stwierdzenia, że przedsiębiorca  nie dokonał opłaty albo dokonał wysokości innej niż należna. 
I może też na drodze decyzji ustalić opłatę dodatkową, w przypadku działalności, która jest 
w zakresie jego właściwości. W przypadku stwierdzenia, że działalność jest wykonywana 
z rażącym  naruszeniem warunków określonym w koncesji lub zatwierdzonym lub zgłoszonym 
projekcie robót geologicznych.  
Przewodniczący Komisji - podziękował Geologowi – Pani Lidii Kaniewskiej za 
przedstawienie informacji i zapytał członków komisji,  kto jest za przyjęciem  Informacji 
z realizacji zadań wynikających z ustawy Prawo geologiczne i górnicze.  
Wyniki głosowania: 
Za – 4 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się - 0 



       Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja  
przyjęła Informację z realizacji zadań wynikających z ustawy Prawo geologiczne i górnicze.  

     Informacja z realizacji zadań wynikających z ustawy Prawo geologiczne i górnicze stanowi 
załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

 
6. Informacja dotycząca zasad pozyskiwania zwierzyny łownej oraz zwalczania 

wścieklizny występującej u zwierząt dzikich.  
 

  Przewodniczący Komisji -  poinformował, że wraz z zawiadomieniem o posiedzeniu Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska członkowie komisji otrzymali Informację dotyczącą zasad 
pozyskiwania zwierzyny łownej oraz zwalczania wścieklizny występującej u zwierząt dzikich.  

  Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy są jakieś pytania dotyczące tej      
informacji?   

   Radny Zygmunt Wierzowiecki – zapytał czy to prawda,  że myśliwi strzelają do zwierzyny 
chodzi o lochy prośne, czy jest takie zezwolenie i czy za każdą ubitą sztukę  dany myśliwy 
otrzymuje 650 czy 700 zł?  
Radny  zapytał również o szczepienia z samolotu przeciw wściekliźnie. Czy to weterynaria 
wykonuje, czy Powiatowy Inspektor Sanitarny to koordynuje z myśliwymi?  
Łowczy Okręgowego Zarządu Okręgowego PZŁ we Włocławku – powiedział, że jeżeli 
mówimy o dzikach sanitarnych, to jest przez wojewódzkiego lekarza weterynarii, wyznaczona 
ilość dzików do odstrzału i te dziki sanitarne, bo chodzi o to, żeby populacje dzika zredukować  
ze względu na ASF. Przypomnę tylko, że województwo kujawsko-pomorskie jest wyspą na 
morzu ASF-u. My nie wiemy w województwie kujawsko-pomorskim, co to jest Afrykański 
Pomór Świń. Między innymi, a w dużej mierze, ze względu na myśliwych. Wszystkie 
województwa na około są zarażone ASF-em. Oczywiście jeżeli chodzi o ogniwa roznoszenia 
ASF-u,  to jednym z ogniw są dziki, no największym ogniwem są ludzie. Przenoszą czy na 
butach, czy na odzieży, czy na oponach kół, samochodów i pojazdów. Nadmienię tylko, że  
walczyli w Hiszpanii ponad 20 lat z ASF-em. Zrobiono taki system a mianowicie za odstrzał 
konkretnych dzików i wiadomo żeby zredukować daną populację, pozyskuje się  przede 
wszystkim samicę, czyli lochę. Za to są płacone pieniążki i płacone są także  za odyńce. Za 
lochy jest więcej, teraz, bo kiedyś było równo, czy to była locha, czy odyniec. Dużo mniej się   
strzela, bo populacja dzika  została zredukowana, która przez ileś tam lat znacznie wzrosła, 
ponieważ  zmieniła się struktura upraw, gdzie powiedzmy, kiedyś było dużo miedz oraz na  
polach były różne uprawy.  
Radny Roman Tomaszewski – powiedział, że lekarz wojewódzki podejmuje decyzje  na jakim 
terenie ile sztuk ma być odstrzelonych. I to jest  ściśle określone w zależności od powiedzmy,  
stanu dzika dziczej populacji na tym terenie. Ale jeżeli chodzi o sprawę lisów, to rzeczywiście 
my jako myśliwi mamy obowiązek niedokonywania odstrzałów w okresie  kiedy są zrzucane 
te szczepionki, a jednocześnie po okresie zrzucenia mamy obowiązek pozyskania ilość sztuk 
z danego terenu, z danego obwodu.  Przekazać do inspekcji weterynaryjnej w celu zbadania 
jaka skuteczność jest tych szczepionek. Czy rzeczywiście te lisy pobrały to i w jaki sposób się 
uodporniły przed tą wścieklizną.  Oczywiście to są umowy, to są procedury. Radny zapytał, czy 
Pan Łowczy  Okręgowy ma informację, jeżeli chodzi stan na tą chwilę, jeżeli chodzi o populację 
wilka w naszym okręgu włocławskim oraz stan łosia.  
Łowczy Okręgowego Zarządu Okręgowego PZŁ we Włocławku – powiedział, że jeżeli 
chodzi o populację wilka, wiadomo wilk wędruje. W Polsce takie ostrożne badania to około 2,5 
tys. do 3 tys. sztuk. Myśliwi i leśnicy też będą  prawdopodobnie zimą zbierać tak zwany 
materiał genetyczny, po to, żeby niby tych samych wilków dwa razy nie liczyć. Jest to bardzo 
trudne, bo nie wszystkie wilki znaczą teren, chodzi o zbieranie odchodów, bo ono tak 
charakterystycznie znaczy teren. Ich odchody na przykład są na wysokości pół metra na 



krzakach. Materiał genetyczny ma być pobierany z tych wilków, które uległy wypadkowi.  W 
naszym województwie, w naszym okręgu, ale w ogóle w województwie, jeżeli chodzi o wilka  
jest coraz większa progresja, coraz więcej jest tych wilków. Jest pewna skala, jeżeli chodzi o 
wilka, który jakby dostosował się  do powiedzmy życia z ludźmi i korzystania z tego, co 
powiedzmy to życie z ludźmi mu przynosi. To jest skala siedmiostopniowa. Na samym szczycie 
tej skali, czyli w punkcie 7, życie z ludźmi oznacza też zjadanie ludzi.  Według wszelkich badań 
wilk jest na 6 punkcie już w Polsce. Jest tylko cienka bariera, gdzie się znajdzie  w punkcie 7. 
Wilki są na przykład w Michelinie, między domami sobie chodzą.  Jeżeli chodzi o  łosia, to 
bym się nie spodziewał.  Są wypadki komunikacyjne  i są tragiczne.  

      Przewodniczący Komisji –  zapytał członków komisji, czy mają jeszcze jakieś pytania? Nie 
było już żadnych pytań. W związku z brakiem pytań Przewodniczący komisji zapytał, kto jest 
za przyjęciem Informacji dotyczącej zasad pozyskiwania zwierzyny łownej oraz zwalczania 
wścieklizny występującej u zwierząt dzikich.  
Wyniki głosowania: 
Za – 4 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 
przyjęła Informację dotyczącą zasad pozyskiwania zwierzyny łownej oraz zwalczania 
wścieklizny występującej u zwierząt dzikich.  
Informacja dotycząca zasad pozyskiwania zwierzyny łownej oraz zwalczania wścieklizny 
występującej u zwierząt dzikich stanowi załącznik 5 do niniejszego protokołu.  
 
7. Analiza i wyrażenie  opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata  2024 – 2040.  
 

Przewodniczący Komisji –  poprosił  Skarbnika Powiatu - Panią Jolantę Sakowską 
o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Włocławskiego na lata  2024 – 2040.  
Skarbnik Powiatu - powiedziała, że WPF została przygotowana na lata 2024-2040. Art. 30 
ustawy o finansach publicznych stanowi, że sporządzenie projektu WPF należy  wyłącznie do 
zarządu powiatu. WPF zawiera prognozę długu, spłatę zobowiązań, dochody, wydatki, 
przychody, rozchody. Wszystko to jest określone w załączniku nr 1 do wieloletniej  prognozy 
i załącznik nr 2, w którym przedstawione są przedsięwzięcia, które będzie się realizować 
w perspektywie następnego roku i kolejnych.  
Przewodniczący Komisji zapytał członków komisji, czy mają jakieś pytania? Nie było 
żadnych pytań. W związku z brakiem pytań Przewodniczący komisji zapytał, kto jest za 
pozytywnym rozpatrzeniem projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata  2024 – 2040.  
Wyniki głosowania: 
Za – 4 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata  2024 – 2040.  
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata  2024 – 2040 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
 



8. Analiza i wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na 2024 rok.  
 

Przewodniczący Komisji –  poprosił  Skarbnika Powiatu - Panią Jolantę Sakowską 
o przedstawienie projektu uchwały w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na 2024 rok.  
Skarbnik Powiatu – powiedziała, Jeżeli chodzi o sam budżet na rok przyszły, to skarbnik 
przedstawiła w jakich wielkościach on się zamknie. Jeżeli chodzi o dochody budżetu, to będą 
one wynosiły 165 213 413,94 zł. Dochody bieżące z tego to 118 552 074,10 zł a dochody 
majątkowe to 46 661 339,84 zł. 
Planowane dochody powiatu z tytułu subwencji ogólnej na rok 2024 będą wynosiły                             
57  247 436 zł, w stosunku do roku 2023 wzrosły ogółem o kwotę 15 718 978 zł, w tym część 
wyrównawcza wzrosła o 14 385 901 zł, część równoważąca spadła o kwotę 2 298 098 zł, 
a część subwencji oświatowej wzrosła o kwotę 3 631 175 zł i będzie wynosiła 19 175 198 zł. 
Planowane dochody powiatu  z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób 
fizycznych w stosunku do roku bieżącego wg informacji wstępnej  z Ministerstwa Finansów, 
wzrosły  5 438 506 zł i są planowane na poziomie 20 691 457 zł. Dochody z tytułu udziału we 
wpływach z podatku dochodowego od osób prawnych, będą wynosiły 979 872 zł i wzrosły 
o 223 273 zł. Wielkość dotacji wojewody kujawsko-pomorskiego na rok 2024 będzie wynosiła 
8 679 700 zł, w tym na zadania własne powiatu to jest wielkość 5 386 600 zł i na zadania 
zlecone z administracji rządowej 3 293 100 zł. Szczegółowa informacja do planowanych 
dochodów, stanowi załącznik nr 1. Jeżeli chodzi o stronę wydatków budżetu na rok przyszły 
została ona zaplanowana w wysokości 181 388 016, 44 zł, z tego wydatki bieżące to 
105 515 916,74 zł, z tego wydatki jednostek budżetowych to 92 473 234,74 zł. Jeżeli chodzi 
o wydatki majątkowe to zostały zaplanowane na poziomie 75 872 099,70 zł i 41,83% ogółem 
planów wszystkich wydatków w budżecie, szczegółowa informacja - załącznik nr 2. Budżet 
jest niezrównoważony, deficyt budżetu to 16 174 602,50 zł i pokryty będzie z planowanych do 
zaciągnięcia kredytów lub pożyczek długoterminowych. Zostały  zaplanowane rezerwy na 
ogółem kwotę 1 mln zł, rezerwa ogólna to 200 000 zł,  rezerwy celowe to 800 000 zł, na 
zarządzanie kryzysowe 210 000 zł, wydatki bieżące w oświacie i edukacji 80 000 zł,  na 
wydatki bieżące w opiece społeczne  80 000 zł i w administracji – 80 000 zł.  Są to wydatki na 
nieplanowane zdarzenia. Również rezerwa na inwestycji i zakupy inwestycyjne została 
zaplanowana w wysokości 350 000 zł. Wydatki bieżące na zadania oświatowe zaplanowano 
w wysokości 24 071 955 zł, bez zadań inwestycyjnych, które w przyszłym roku w oświacie 
stanowią wielkość 4 898 559,78 zł. Uwzględniają one zaplanowane dotacje podmiotowe dla 
szkół niepublicznych w kwocie 2 543 983 zł. Subwencja to 19 175 198 zł, więc kwota 
niedoboru, to jest 4 896 757 zł. Zaplanowano również 21 082 976 zł na wydatki dotyczące 
domów pomocy społecznej – 4 powiatowe i piąty na prowadzenie o zasięgu ponadgminnym. 
Kwota na ten piąty dom to jest zaplanowana w wysokości 1 775 433 zł. Jeżeli chodzi o wydatki 
majątkowe, planuje się wraz z rezerwą, w tej wysokości, którą skarbnik przedstawiła i są 
uwidocznione w załączniku nr 3, gdzie są rozpisane wszystkie zadania inwestycyjne, według 
działów, rozdziałów i paragrafów, i wielkościach ogólnych, czyli ta kwota wydatków na 
inwestycje zaplanowana, na przyszły rok wraz z rezerwą to 75 872 099,70 zł. Zaplanowane 
zadania inwestycyjne w Powiatowym Zarządzie Dróg to jest kwota 42 678 234,32. W tej 
kwocie mieści się dofinansowanie z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. To jest wielkość 
8 206 708,91 zł. Z Rządowego Funduszu Polski Ład  Program Inwestycji Strategicznych to 
13 930 665,11 zł z udziału środków unijnych – RPO to kwota 6 142 831 zł. Na realizację zadań 



inwestycyjnych na drogach powiatowych i na zakupach inwestycyjnych, to kwota własnych 
środków powiatu - 14 398 039,30 zł. Ponadto zaplanowano takie zadania inwestycyjne, jak 
budowa budynku dydaktyczno – warsztatowego przy ZS w Kowalu. Jest to zadanie 
zaplanowane z dofinansowaniem na lata 2024 – 2025 w kwocie całego zadania to 5 814 347 zł 
a z udziałem środków unijnych w kwocie 4 932 878,12 zł, fundusze unijne są dla kujaw 
i pomorza na lata 2021 - 2027 z tym, że na rok 2024 kwota wydatków to 2 912 654,01 zł  a na 
2025 r. – 2 901 693,01 zł. Dokumentacja na to zadanie została w bieżącym roku sfinansowana. 
Termomodernizacja budynku ZS w Lubrańcu -  cała wartość zadania do 4 114 231,55 zł. 
Finansowanie na lata 2024 -2025. Środki unijne zaplanowane w tym zadaniu na te lata to kwota 
3 352 596,82 zł. W ramach zintegrowanych inwestycji terytorialnych, polityka terytorialna na 
lata 2021 -2027 kwota wydatków w roku przyszłym to 1 985 905,78 zł a na 2025 - 1 975 115,57 
zł.  Również zadanie, które zostało zaplanowane w perspektywie 2024 -2025, jest zadanie pod 
nazwą zakup aparatu rezonansu magnetycznego wraz z dostosowaniem pomieszczeń 
Powiatowego Centrum Zdrowia. Wartość całego zadania to 7 506 887,38 zł.  Kwota 
dofinansowania ze środków unijnych w ramach funduszy kujaw i pomorza 2021 – 2027 to 
6 210 854,27, na rok 2024 kwota wydatkowo zaplanowana to 3 673 248,70 zł a na rok 2025 to 
3 653 443,68 zł. Kolejne zadania już w perspektywie przyszłego roku, to zadanie pod nazwą 
wymiana źródeł ciepła w jednostkach organizacyjnych powiatów i zadanie ma wielkość 
6 310 917, 90 zł, w tym środki unijne to 5 280 980,21 zł. Inwestycja zaplanowana w ramach 
zintegrowanych inwestycji terytorialnych, polityka terytorialna 2021-2027. Budowa nowego 
boiska wielofunkcyjnego przy Powiatowym Centrum Kształcenia Zawodowego 
i Ustawicznego w Chodczu. - w tym roku były dokumentacje zlecone, zadania wpisane 
w wieloletnią prognozę finansową i obejmują lata 2023-2024. Tu jest dofinansowanie 
z programu Ministerstwa Sportu i Turystyki, projekt Olimpia w kwocie 2 650 000 zł.  Ogółem 
wartość zadania to 8 679 988 zł i budowa nowego boiska przy ZS w Lubrańcu Marysinie -  
dofinansowanie z projektu Olimpia 2 800 000 zł. Kwota zaplanowana na przyszły rok na 
zadanie to 8 679 980 zł. Również renowacja budynku Starostwa Powiatowego we Włocławku, 
zadanie jest realizowane z dofinansowania z Rządowego Funduszu Ochrony Zabytków Polski 
Lad. Powiat otrzymał promesę na kwotę 400 000 zł i zadanie będzie realizowane w roku 
przyszłym. W ramach budżetu przyszłego roku zostały również zaplanowane wydatki związane 
z transportem zbiorowym. Na ten cel zaplanowano kwotę po stronie wydatków w wysokości 
3 772 884,74 zł z planowanym dofinansowaniem z funduszu rozwoju przewozów 
autobusowych w kwocie 1 967 801,10 zł. Po stronie kosztów własnych, to jest wielkość 
1 805 083,64 zł.  Kwota może uleć zmianie w trakcie roku w związku ze sprzedażą biletów na 
liniach autobusowych. W załączniku nr 5 jest zostawienie planowanych kwot dotacji 
udzielanych z budżetu powiatu. Jeżeli chodzi o całą kwotę udzielanych dotacji, to wielkość 
8 462 011 zł, w tym dotacje celowe dla jednostek samorządu terytorialnego to 2 512 215 zł.  
Dotacje dla jednostek spoza sektorów, sektora finansów publicznych to 3 405 813 zł oraz 
dotacje podmiotowe spoza sektorów finansów publicznych, to 2 543 983 zł. Zaplanowano 
między innymi w dotacjach kwotę 400 000 zł  na ochronę zabytków, na ochotnicze straże – 
600 000 zł, na stowarzyszenia w zakresie kultury fizycznej 400 000 zł. Zaplanowane zostały 
w wydatkach, zarówno inwestycyjnych, jak i bieżących, na tzw. fundusze celowe wsparcia, 
zarówno policji, jak i komendy państwowej straży pożarnej. Jeżeli chodzi o policję - to 109 000 
zł,  jeżeli chodzi o komendy wojewódzką państwowej straży pożarnej, to 100 000 zł. Dochody 
i wydatki na rok 2024, na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań 
zleconych ustawami planuje się w wysokości 3 293 100 zł, co zostało przedstawiane 
w załączniku nr 6 do projektu budżetu. 
Przewodniczący Komisji - zapytał członków komisji, czy mają jakieś pytania odnośnie 
projektu uchwały? Nie było żadnych pytań. W związku z brakiem pytań Przewodniczący 
komisji zapytał, kto jest za pozytywnym wyrażeniem opinii w sprawie projektu uchwały 



w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2024 rok i przeprowadził procedurę 
głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za – 4 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na 2024 rok.  
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2024 rok stanowi 
załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 
9. Opracowanie projektu planu pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Powiatu we Włocławku na rok 2024.  
 

Przewodniczący Komisji - poinformował członków komisji, że wraz z zawiadomieniem 
o posiedzeniu komisji, otrzymali  projekt planu pracy Komisji  Rolnictwa  i Ochrony 
Środowiska  Rady Powiatu  na rok 2024. Przewodniczący  komisji  zapytał  członków komisji, 
czy mają uwagi bądź propozycje do przedłożonego projektu? Nie było żadnych uwag. Wobec 
braku uwag Przewodniczący Komisji, zapytał członków komisji, kto jest za przyjęciem  
projektu planu pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu na rok 2024 
i przeprowadził  procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-4 
Przeciw-0 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący  Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt planu pracy Komisji  Rolnictwa  i Ochrony Środowiska  Rady 
Powiatu we Włocławku  na 2024 rok.  
Projekt planu pracy Komisji Rolnictwa  i Ochrony Środowiska   Rady Powiatu we Włocławku  
na 2024 rok stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

 
10. Sprawy różne. 
 
Przewodniczący  Komisji – zapytał, czy ktoś z członków komisji chciałby zabrać głos 
w tym punkcie? Nie było żadnych głosów.  
 
11. Zamknięcie obrad Komisji. 
 

Po zrealizowaniu porządku obrad  Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
w dniu  29 listopada  2023  roku o godzinie 10:50  dokonał zamknięcia obrad Komisji.   

 

                    Przewodniczący Komisji 
            Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
 
                      Wojciech Rudziński 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowała 
Anita Sudomir – Ozdoba…………………. 


